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Minnesanteckningar landsbygdsrådet 
Till ordinarie ledamöter i landsbygdsrådet 
 

Datum: 27 september 

Tid: 16.30 – 19.15 

Plats: Finsta stationshus (Kilens IP 15.30 för de som önskar) 

Närvarande:  

Per Lodenius, Ordförande 

Ulrika Falk, Ledamot 

Torkel Andersson, Utvecklingsstrateg 

Ida-Maria Olofsson, Näringslivssamordnare 

Per Johansson, LRF 

Hans Andersson, LRF 

Katarina Hedman, LRF 

Magnus Grundäng, bygdegårdarna 

Lars Nylén, hembygdsgårdarna 

Mikael Olausson, Framtid Edsbro 

Mattias Ankar, Gräddö utveckling 

Jane Svensson, Lännabygden 

Kristina Matsson, Finsta forntid och framtid 

Stig Nyström, Väddöbygden 

 

 

 

 



 

2022-09-27 
 

 

 

1. Mötet öppnas 

Ordförande Per Lodenius hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppet.  

2. Statusläge, inkomna ärenden/frågor 

Inga inkomna frågor.  

3. Information från Finsta 

Kristina Matsson informerar avseende föreningsarbetet i Finsta:  

• Finsta forntid och framtid hyr stationshuset från kommunen 
• Huset är byggt 1884 
• Tåget slutade gå 1969 

Finsta Forntid och Framtid: 

• 1984 Föreningen Finsta forntid och framtid startades 
• Finstastiftelse – kommunen grundade tillsammans med landstinget, idag är det 

enbart kommunen 
• 2003 jubileum för heliga Birgitta – upprustning 
• 2013 tog Föreningen Finsta Forntid och framtid över Kilen IP Föreningen.  
• 2018: 715 års jubileum 
• 2021: Norrtälje kommun 50 år gav bidrag för Birgittastigen. Juni 2022 stod 

Birgittastigen klar.  
• Föreningen har 165 medlemmar (hushåll) 
• Får anläggningsbidrag från kommunen 
• Har mottagit lokal utvecklingspeng för: Bönegrotta, Birgittas källa (650 år sedan 

heliga Birgitta dog), förstudie Kilens IP, utegymmet vid Kilens IP 
• Events som anordnas årligen av föreningen: julmarknad, valborgsfirande, 

midsommar 

 

4. Trygghetspunkter på landsbygden 

Trygghetspunkter och skyddsrum: 

En trygghetspunkt är en samlingslokal dit du som invånare kan vända dig vid olika typer 
av samhällsstörningar. Det kan till exempel vara vid vatten-, el-, värme- eller 
telefoniavbrott. 
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Om kommunen behöver öppna trygghetspunkterna informerar kommunen om det på 
Sveriges radios Radio P4, som är den nationella beredskapskanalen samt på 
kommunens webbsida och facebooksida. 

Trygghetspunktens funktioner kan variera beroende på vad som har inträffat och hur 
länge samhällsstörningen pågår. Här är några exempel: 

Aktuell information om vad som händer, speciellt om ordinarie kanaler inte fungerar 

• Tappkran för dricksvatten 
• Värma mat 
• Ladda mobil och dator 
• Hjälp med att kontakta närstående 
• Första hjälpen  
• Hjärtstartare 
• Krisstöd 
• Hjälp med att kontakta 112 
• Krisstöd 

I Norrtälje kommun finns fem primära trygghetspunkter som öppnas upp av Norrtälje 
kommuns krisledning vid händelse av en kris: 

• Norrtälje Brandstation, Alestavägen 4 vid södra infarten 
• Rimbo, Verkstadsvägen 7 
• Hallstavik, Gottstavägen 24 
• Älmsta, Videvägen 12 
• Blidö, Fagernäsvägen 1 (vid färjeläget) 

Om behov uppstår kan fler trygghetspunkter öppnas upp. Kommunen kommer då att 
informera om var dessa finns. 

Läs mer om trygghetspunkter på kommunens hemsida: 
https://www.norrtalje.se/info/kommun-och-politik/trygghet-och-
sakerhet/krisberedskap/trygghetspunkter-och-skyddsrum/ 

För närvarande är ett beslutsärende upp för politisk beredning: Krav på lokaler för 
användning som trygghets- och informationspunkter. Vilket ska behandlas i KSAU 28 
september.  
 

5. Landsbygdsskolorna 

Johan Kant, skolchef informerar avseende landsbygdsskolornas status:  

Utmaningar:  

https://www.norrtalje.se/info/kommun-och-politik/trygghet-och-sakerhet/krisberedskap/trygghetspunkter-och-skyddsrum/
https://www.norrtalje.se/info/kommun-och-politik/trygghet-och-sakerhet/krisberedskap/trygghetspunkter-och-skyddsrum/
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• Ekonomi: en liten skola bär sig inte ekonomiskt. 
• Personal: svårt att rekrytera behöriga lärare. 
• Personal: svårt att täcka behörigheten i alla ämnen. 
• Personal: svårt att få vikarier 
• Storlek: en skola med allt för liten elevgrupp saknar pedagogisk dynamik. 

Exempelvis Vätö med 36 elever från förskoleklass till åk 6. 
• Storlek: en skola med en 4–6-klass med 22 elever - vad har en flicka i åk 6 

gemensamt med en pojke i åk 4? Elevens lagstadgade rätt till kunskap riskerar 
att fallera. 

• Pedagogik: Förutom dynamik, stimulans när det gäller eleverna att gå så långt 
som möjligt. Diskussion kring genus, könsroller, hbtq-frågor. 

Hur ser det ut framåt?  

• Arbetet med kriterier för nedläggning är påbörjat men annat har prioriterats, till 
exempel ny resursfördelningsmodell som bland annat ska beröra eventuell 
nedläggning. 

Alla eventuella förslag till nedläggning kommer presenteras med underlag till beslutande 
politiker. 

• Edsbro – 56 elever 
• Grisslehamn – 36 elever 
• Köpmanholm – 54 elever 
• Riala – 86 elever 
• Rånäs – 64 elever 
• Skebo – 35 elever 
• Söderbykarl – 0 elever. Skolan är inte formellt nedlagd men saknar elever. 
• Vätö – 36 elever 

Vad skulle man kunna göra?  

• Satsa på ett mindre högstadium på Rådmansö som vänder sig till elever som har 
NPF-problematik. Klasser om cirka 20 elever där lärarna är klasslärare. Lokaler 
finns.  

• Satsa på att lyfta till exempel Edsbro och Skebo genom att erbjuda en lugnare 
miljö för elever som behöver det. Taxikostnad. 

• Erbjuda lärarbostäder för de lärare som kan tänkas jobba i områden som har 
svårt att rekrytera behörig personal, till exempel Edsbro. 

• Se över skolskjutsområdena så att Norrtälje kommun kan erbjuda skolskjuts till 
de elever som bor på platser med sämre tillgänglighet 

• Allt ovanstående är en kostnadsfråga.  
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6. Informationer från kommunen 
a. Rapport – uppföljning av handlingsplan för landsbygds- och 

skärgårdsprogrammet 

Ida-Maria Olofsson meddelar att det nu finns ett framtaget dokument som redovisar 
uppföljningen av handlingsplanen för landsbygds- och skärgårdsprogrammet. Det är ett 
levande dokument, många av åtgärderna är under pågående verksamhet, andra påväg 
att slutföras eller förändras.  

b. Landsbygdsforum 29 november 

Ida-Maria Olofsson informerar kring landsbygdsforum den 29 november. Ett program har 
tagits fram tillsammans med en referensgrupp från landsbygdsrådet. En save-the-date 
inbjudan kommer gå ut 29 september.  

c. Hållbarhetskonferens 

Den 19 oktober anordnas av Region Stockholm och Länsstyrelsen en 
Hållbarhetskonferens som en del av Region Stockholms landsbygdskonferenser. 
Hållbarhetskonferensen äger rum på Folkets hus i Norrtälje.  

Läs mer och anmäl dig här: Hållbarhetskonferens - Landsbygder (invajo.com) 

d. ÖP 

Arbete pågår med att revidera utkasten till samrådshandling för ÖP och FÖP Norrtälje 
efter sommarens interngranskning. Efter det ska en hållbarhetsbedömning göras och 
planen ska snyggas till samt läggas upp på en digital plattform. Innan jul ska alla 
handlingar vara klara för politisk beredning. Samhällsbyggnadskontoret planerar att 
beslut om samråd ska tas i KS i början på februari och att samrådet kan pågå under 
mars-april 2023. Därefter planeras för granskning, enligt plan vid årsskiftet 23/24. Både 
ÖP och FÖP Norrtälje räknar vi med kan antas av KF i augusti 2024. 

För FÖP Rimbo räknar vi med granskning i april 2023 och sen antagande i slutet av 
2023. 

Samrådsmöten och aktivitet till samrådet kommer anordnas i vår för ÖP och FÖP 
Norrtälje. 

e. Kommunal handlingsplan för destinationsutveckling 

Torkel Andersson informerar kring den kommunala handlingsplanen för 
destinationsutveckling som antogs av kommunstyrelsen 7 juni 2022.  

Handlingsplanen finns att hämta på: Möte 2022-06-07 | MeetingPlus [sv] (norrtalje.se). 

https://sv-se.invajo.com/event/regionstockholml%C3%A4nsstyrelsenstockholm/h%C3%A5llbarhetskonferenslandsbygder
https://forum.norrtalje.se/committees/kommunstyrelsen/mote-2022-06-07
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f. Val av ledamöter till landsbygdsrådet 

Torkel Andersson uppmanar representanter i landsbygdsrådet att påbörja valberedningen 
i respektive bygd och förening.  

Nomineringen skickas in till: Ida-Maria Olofsson ida-maria.olofsson@norrtalje.se.  

7. Runda 

Några av ledamöterna i landsbygdsrådet delar inspiration från deras förening:  

Mattias Ankar, Gräddö utveckling 

• Arbetar med organisering 
• Gång- och cykelvägar 

Mikael Olausson, Framtid Edsbro 

• Invigning av parken. Stor aktivitet. Positiv stämning kring parken.  
 

8. Övriga frågor 
 

a. Ungdomsrådet 

Ida-Maria har ställt frågan till ansvariga för ungdomsrådet avseende deltagande från 
ungdomar i landsbygdsrådet. Ida-Maria får i uppdrag av landsbygdsrådet att bjuda in 
representanter för ungdomsrådet att komma och berätta om ungdomsrådet på 
landsbygdsrådet.  

b. EU kommissionens förslag till en ny förordning av restaurering av 
natur inom EU 

Inkommen fråga vem som ansvarar för remissvar till ovanstående remiss. Ida-Maria får i 
uppdrag att ta reda detta och återkomma till representanter i landsbygdsrådet.  

 

9. Avslutning 
a. Nästa möte: 22 november 
b. Plats: Återkommer med plats.  
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